
موضوع شکایت باشگاه ماشین سازی تبریز از بابک مرادی به کلاف پیچیده ای 

برای باشگاه استقلال تبدیل شده است. ماشین سازان حکم گرفته و در انتظار اجرا 

هستند ولی این باشگاه استقلال است که حالا هم باید پول رضایتنامه بدهد و هم 

بازیکنش محروم شده است. این البته برای نخستین بار نیست که آبی ها با این 

معضل مواجه می شوند و فصل گذشته نیز به خاطر عقد قرارداد با محمد بلبلی با 

دردسر مواجه شدند. حالا مدیران استقلال در تلاشند تا رضایت سران ماشین سازی 

را بگیرند و این پرونده به نوعی ختم به خیر شود اما فعلا تبریزی ها کوتاه نیامده اند. 

 ۴ ماه محرومیت تاوان اشتباه استقلال 

حکم اعتراض باشگاه ماشین سازی به جدایی بابک مرادی و پیوستن به تیم استقلال 

اخیرا صادر شد و این بازیکن علاوه بر 4 ماه محرومیت باید 800 میلیون تومان 

هم غرامت بپردازد. این درحالی است که باشگاه استقلال از ادعای اغوای این 

بازیکن برای فسخ یک طرفه قرارداد با تیم ماشین سازی تبرئه شد ولی ضرر اصلی 

را استقلال کرده است. بابک مرادی برای دریافت رضایتنامه اقدام نکرد و حالا که 

محروم شده استقلالی ها را جلو انداخته است. 

اگر قرار بود مرادی برای جدایی از باشگاه ماشین سازی و پیوستن به تیم استقلال راه 

درست را برود باید درخواست جدایی می داد. ماشین سازان هم می دانستند برنامه 

این بازیکن چیست از این رو بنا داشتند در ازای رضایتنامه وی ۳ میلیارد تومان 

طلب کنند. از این رو مرادی بدون اینکه به راه های قانونی فکر کند پی محرومیت 

احتمالی) 4 ماه( را به تن خود مالید و قراردادش را یک طرفه فسخ کرده و به باشگاه 

استقلال پیوست. مرادی از سردرگمی استقلال استفاده کرد. استقلالی ها که در 

آن زمان پر از بحران بودند بدون توجه به عواقب این قرارداد و بدون توجه به متن 

قرارداد مرادی با تیم ماشین سازی، با او قرارداد بستند. مرادی خوب می دانست که 

آینده اش در باشگاه استقلال بسیار متفاوت تر از تیم ماشین سازی است از این  رو 

از سردرگمی باشگاه استقلال استفاده کرد و وسط مشکلات این تیم با آنها قرارداد 

بست. حالا استقلالی ها دست شان در پوست گردو مانده و هم باید رضایتنامه 

بگیرند و هم یکی از مهره های جدیدشان 4 ماه محروم شده است. 

 تلاش بی فایده مددی 

وقتی حکم محرومیت مرادی صادر شد استقلالی ها فرصت اعتراض به استیناف 

را داشتند از این  رو دست به کار شده و در این فاصله باب مذاکره با ماشین سازان 

را هم باز کردند تا شاید به این ترتیب ماشین سازان در جلسه استیناف از شکایت 

خود صرف نظر کنند. این اتفاق اما رخ نداد و با اینکه مددی در ازای رضایتنامه 

این بازیکن حاضر به پرداخت 400 میلیون تومان شد طرف مقابل یک میلیارد 

درخواست کرد. از این رو مذاکرات به سنگ خورد و استقلالی ها 

اگر او را می خواهند باید به دنبال پرداخت یک میلیارد تومان به 

ماشین سازی باشند. 

 شانس رفع محرومیت چقدر است؟ 

باشگاه استقلال بعد از محرومیت مرادی، از سوی کمیته 

تعیین وضعیت اعتراضی را به کمیته استیناف ارائه داد و امیدوار 

است محرومیت این بازیکن بخشیده شود. استقلالی ها فکر 

می کنند با مدارکی که ارائه دادند، می توانند محرومیت 4 ماهه این 

بازیکن را به طور کامل لغو کرده و از این بازیکن در فصل جاری استفاده 

کنند. در اصل اصرار مددی به ماشین سازان برای دریافت رضایتنامه 

این بازیکن همین است. در غیر این صورت اگر قرار باشد مرادی 4 ماه 

محروم باقی بماند، استقلالی ها برای دریافت رضایتنامه اش این همه 

سماجت نمی کردند. 

استقلالی ها که به مدارک ارائه شده خیلی امیدوارند اگر بتوانند 

رضایتنامه مرادی از ماشین سازی را با همان 400 میلیون تومان 

دریافت کنند درواقع برنده بزرگ لقب می گیرند. چراکه رضایتنامه 

بازیکن مورد نظر را گرفته و می توانند از وی استفاده کنند. در 

این بین مرادی هم به خاطر تخلف در فسخ قرارداد 800 میلیون 

تومان جریمه نقدی می پردازد درحالی که اگر قرار بود قبل از 

شروع فصل از ماشین سازی رضایتنامه بگیرد باید بیش از اینها 

برای صدور رضایتنامه اش  پول می داد. 

 خبری از تخفیف نیست

وضعیـت  شـدن  مشـخص  بـرای  ترتیـب  ایـن  بـه 

مـرادی علاوه بـر کمیتـه اسـتیناف بایـد منتظـر رای 

ماشین سـازان هـم مانـد. آنهـا کـه به شـدت بـه پـول 

نیـاز دارنـد و تاکنـون به خاطـر پـول از مذاکـره بـا 

برخـی گزینه هـا نـاکام مانده انـد از پـول رضایتنامـه 

مـرادی نمی گذرنـد. مدیـران تیـم تبریزی بـه مدیرعامل 

اسـتقلال متذکـر شـدند کـه حتـی یـک ریال هـم تخفیف 

نمی دهنـد چراکـه ایـن یـک میلیـارد تومـان بخشـی از 

مشـکلات آنهـا را برطـرف می کند. از این رو اسـتقلالی ها 

که به رای اسـتیناف بسـیار امیدوارند از حالا باید به فکر 

تهیـه یـک میلیـارد تومـان بـرای رضایتنامه مرادی باشـند 

تـا هرچـه زودتـر غائلـه ایـن بازیکـن ختـم شـود.

امید استقلال به لغو محرومیت ۴ ماهه بابک مرادی

ماشین سازی کوتاه نیامد؛ تخفیف در کار نیست
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استقلال در فصل جاری خیلی دیر کادر فنی خود را شناخت و 

محمود فکری دیرتر از موعد مقرر برای آماده سازی آبی ها به این تیم 

پیوست و حالا باوجود آنکه آبی ها ازلحاظ کسب امتیاز خوب عمل 

کردند، اما در زمین ضعیف و انتقادآمیز ظاهر شده اند که چه بسا 

ع یعنی دیر اضافه  یکی از عوامل چنین نمایشی همین موضو

شدن کادر فنی به این باشگاه باشد، با این حال از پیشکسوتان و 

اعضای هیات مدیره گرفته تا احمد مددی، مدیرعامل استقلال 

همه به آینده آبی ها امیدوار هستند، چراکه برخلاف فصول اخیر 

این تیم ازلحاظ امتیازگیری فعلا عملکرد خوبی داشته و لیگ 

را بهتر از قبل آغاز کرده است. این درحالی است که خیلی زود 

نیم فصل اول رقابت ها به نیمه خود رسیده و اگر تغییر و تحولی در 

مسائل فنی و تاکتیکی در کار باشد، حالا فرصت آن است، چراکه 

در غیر این صورت اگر زمان بیشتری با این وضعیت سپری شود 

و خبری از تغییرات فنی نباشد، شاید در آینده پشیمانی دیگر 

سودی برای آبی ها نداشته باشد. 

درخصوص روند اخیر استقلال فقط موضوعات فنی و تاکتیکی 

دخیل نبوده و چالش های مدیریتی اخیر نیز تا رسیدن به ثبات 

و سروسامان پیدا کردن و انتخاب مدیرعامل جدید، مشکلاتی 

را به وجود آورده است که درنهایت با مشخص شدن احمد مددی 

به عنوان مدیرعامل و یکدست شدن هیات مدیره و مدیریت 

می توان ادعا کرد که تقریبا این مشکلات به پایان رسیده است. 

حالا مددی به عنوان مدیرعامل کارش را آغاز کرده، هرچند این 

انتقاد به نحوه انتخاب او مطرح شده که اختیار کافی و تمام 

برای مدیریت باشگاه را ندارد، اما خودش اعتقاد دارد به عنوان 

مدیرعامل همراه با اعضای هیات مدیره طبق اساسنامه باشگاه 

به وظایفی که وجود دارد رسیدگی خواهند کرد و مشکل خاصی 

در باشگاه وجود ندارد. گفت وگوی »فرهیختگان« با احمد مددی 

را در ادامه می خوانید.

از آخرین شرایط استقلال آغاز کنیم. اوضاع و احوال تیم بعد از 

مدیرعامل شدن شما چطور است؟ 

خوشبختانه تمرینات تیم فوتبال استقلال در مجموعه تهرانسر و در 

زمین اصلی این مجموعه که دارای کیفیت بسیار خوبی است، برگزار 

می شود و آقای فکری و دستیارانش با قدرت به کار خود ادامه می دهند 

و ان شاءالله با پیروزی برابر گل گهر و موفقیت در دربی، دل هواداران 

را شاد خواهند کرد. 

استقلال در این هفته ها زیبا بازی نمی کند و این موضوع انتقاداتی 

را به همراه داشته است. در این خصوص و در راستای تقویت 

کادرفنی با آقای فکری صحبتی نکرده اید؟ 

بنده در مسائل فنی هیچ دخالتی ندارم. اینکه تیم زیبا بازی نمی کند 

را هم بدون شک خواهید دید که به زودی حل خواهد شد. به هرحال 

آقای فکری فرصت زیادی برای بدنسازی و کارهای تاکتیکی نداشته اند 

و به مرور زمان شرایط تیم بهتر می شود. ازطرفی در برخی بازی ها، 

حریفان به دنبال دفاع چندلایه و به اصطلاح اتوبوسی مقابل استقلال 

هستند که شرایط مقابله با آنها متفاوت از یک بازی معمولی می شود. 

شایعات درباره کادرفنی استقلال بعد از کسب نتیجه تساوی 

مقابل ذوب آهن و نمایش انتقادآمیز مقابل این تیم آغاز شده تا 

جایی که عده ای اعلام کردند مدیران باشگاه به محمود فکری 

اولتیماتوم داده اند. واقعا بحث اولتیماتوم مطرح است یا کادرفنی 

تحت حمایت شماست؟ 

متاسفانه برخی شیطنت کردند. ایجاد حواشی برای برهم زدن تمرکز 

کادرفنی استقلال، شیوه جدیدی است که عده ای برای زمین زدن 

استقلال به کار بسته اند. بنده و اعضای محترم هیات مدیره از آقای 

فکری حمایت می کنیم. ایشان مربی جوان و در عین حال باتجربه ای 

است و ما مطمئنیم با هدایت او، استقلال می تواند به قهرمانی برسد. 

پخش صحنه هایی از یک سریال در تلویزیون انتقاد هواداران را 

درپی داشت و کار به بیانیه باشگاه هم رسید! در این خصوص 

چه نظری دارید؟ 

متاسفانه در صداوسیما و در سال های اخیر شیطنت هایی را شاهد 

بوده ایم که چه در گذشته و چه الان، باشگاه استقلال طی نامه هایی 

خواهان پیگیری و تغییر رویه شده که گاهی این تغییر رویه هم صورت 

گرفته است. انتظار می رود صداوسیمایی که حق پخش را به فوتبال 

نمی دهد و در ازایش درآمد از این فوتبال دارد، حداقل خط قرمز 

هواداران عزیز را رعایت کند. 

درباره دربی و شرایط برابر دو تیم قبل دربی صحبت می کنید. آیا 

قرار است واقعا چنین اتفاقی بیفتد و شرایط سرخابی ها قبل از 

دربی از هر لحاظ برابر شود  یا در این خصوص توقعی از سازمان 

لیگ ندارید؟ 

برای صحبت درباره دربی خیلی زود است. من هم تمایلی ندارم از الان 

درباره این بازی صحبتی کنم. 

پرسپولیسی ها انگار برنامه های ویژه ای برای دربی دارند و حتی 

در تمرینات نیز هم قسم  شده اند که برای پاسخگویی به کری های 

اخیر، دربی را ببرند و انگار شرایط حساس شده است. در این مورد 

و برای تزریق روحیه به تیم چه راهکارهایی دارید؟ 

تنها چیزی که می خواهم بگویم این است که هواداران مطمئن باشند 

بازیکنان و کادرفنی ما همه تلاش خود را برای پیروزی در این بازی 

به کار می گیرند. ما الان برای هر پیروزی به بازیکنان پاداش می دهیم. 

برای پیروزی برابر مس رفسنجان، ماشین سازی و شهرخودرو به تیم 

پاداش داده شده است و مطمئنا برای دربی هم پاداش ویژه ای تعیین 

خواهیم کرد. 

در جلسه اخیر هیات مدیره چه گذشت؟ بعد از اختلافات اخیر 

همدلی لازم بین اعضا به وجود آمده است؟ 

بنده به عنوان مدیرعامل همه تلاشم را می کنم تا وظایفی که برعهده 

بنده است را به نحو مطلوب انجام دهم. از هواداران هم می خواهم به 

حواشی توجهی نداشته باشند. 

درباره اختیارات شما هم بحث زیاد شده است که ظاهرا بخش 

زیادی از اختیارات را گرفته اند. در این خصوص چه صحبتی دارید؟ 

همین قدر می گویم که بنده و اعضای هیات مدیره طبق اساسنامه 

وظایفی داریم که آنها را انجام می دهیم و مشکلی وجود ندارد. 

نایب قهرمانی  از  ایجاد شد. بعد  در کشتی هم حاشیه هایی 

استقلال در رقابت های لیگ اتفاقاتی افتاد که خبرساز شد و 

صحبت های علیرضا دبیر علیه باشگاه استقلال در برنامه ورزش 

و مردم را درپی داشت که به زعم برخی ها توهین آمیز بود. قرار 

نیست در این خصوص موضع گیری کنید؟ 

بنده توهینی از آقای دبیر ندیده ام. ایشان یک مصاحبه با سایت 

فدراسیون کشتی کرده اند و در آنجا هم از تلاش های انجام شده تشکر 

کردند. ان شاءالله در فرصتی دیگر درخصوص تیم کشتی استقلال 

شفاف سازی خواهم کرد. 

سرنوشت قرارداد میلیچ چه شد؟ این بازیکن که اتفاقا از محبوبیت 

ویژه ای در بین هواداران برخوردار است، سرانجام در استقلال 

ماندنی خواهد شد؟

با آقای میلیچ صحبت های مقدماتی داشته ایم. پس از اخذ نظر سرمربی 

محترم امیدوارم به نتایج موردنظر برسیم. 

بعد از اینکه کمیته تعیین وضعیت فدراسیون فوتبال درخصوص 

رشید مظاهری به نفع استقلال رای داد حالا شنیده می شود 

پرونده مظاهری در کمیته استیناف با مشکل مواجه شده است. 

این موضوع صحت دارد؟ 

خیر، درحال حاضر مشکلی رشید مظاهری را تهدید نمی کند و این 

دروازه بان با قدرت به تیم استقلال کمک خواهد کرد. 

به عنوان سوال پایانی در روزهای اخیر اخباری مبنی بر کم کاری 

برخی بازیکنان استقلال و اختلاف نظر در کادرفنی در فضای 

مجازی منتشر شده، این اخبار صحت دارند؟ 

قطعا بازیکنان استقلال به خوبی می دانند که در چه تیم بزرگی بازی 

می کنند و من باور نمی کنم بازیکنی باشد که در لباس مقدس استقلال 

کم کاری کند. بنده با آقای فکری مرتبا در تماس هستم و اگر چنین 

اتهامی صحت داشت یا اختلافی در کادرفنی وجود داشت، به بنده 

انتقال می داد تا برخورد لازم صورت گیرد. بازیکنان به خوبی می دانند 

آقای فکری از قدیمی ها و کسانی است که عمرش را در استقلال 

گذرانده و بسیار به ایشان علاقه مند هستند.  
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مددی در گفت وگو با »فرهیختگان«: باور نمی کنم بازیکنی با لباس استقلال کم کاری کند

مطمئنم با فکری می توانیم قهرمان شویم
 حاشیه سازی و برهم زدن تمرکز کادرفنی شیوه جدید زمین زدن تیم است

 به حواشی توجه نکنید، طبق اساسنامه وظایف مان را انجام می دهیم

نیلوفر مژدهی
  روزنامه نگار

محمدرضا حاجی عبدالرزاق
روزنامه نگار

تمرکز استقلالی ها فعلا روی گل گهر است، مصدومان به پرسپولیس می رسند

 فکری به بازیکنان: 

برای دربی کری نخوانید، حرف تان را در زمین بزنید

فرهیختگان اگرچه حضور پرسپولیس در فینال رقابت های لیگ قهرمانان آسیا برنامه رقابت های 

لیگ برتر فوتبال را مختل کرده و در آستانه دیدار دربی برگزاری بازی با اولسان هیوندا، حساس ترین 

بازی فصل باشـــگاهی ایران را به تعویق انداخت و هنوز هم زمان انجامش مشـــخص نیســـت اما 

همان طور که پیش از این به نقل از سهیل مهدی عنوان کردیم، قرار نیست این دیدار حساس به 

نیم فصل یا آینده ای دور موکول شـــده و احتمالا طی همین یکی دو روز برنامه برگزاری این دیدار 

توســـط سازمان لیگ اعلام می شـــود و به احتمال زیاد همزمان با اعلام برنامه های هفته دهم یا 

یازدهم برنامه دیدار دربی نیز اعلام خواهد شد. این درحالی است که تا قبل از اعلام برنامه جدید 

صحبت از آن بود که دو تیم استقلال و پرسپولیس در شرایطی برابر و با تعداد بازی برابر به مصاف 

هم بروند اما طبق برآوردها حتی درصورت برگزاری سه مسابقه عقب افتاده پرسپولیس، با توجه به 

اینکه قرار است آبی ها چهارشنبه هفته آینده در سیرجان به مصاف گل گهر بروند بازهم این تیم با 

یک دیدار بیشـــتر به مصاف پرسپولیس در دربی حساس پایتخت خواهد رفت که البته از باشگاه 

استقلال خبر می رسد حتی درصورت تحقق این برنامه این موضوع به آن صورت موجب اعتراض 

آبی پوشان نخواهد بود. این درحالی است که هنوز برنامه دربی اعلام نشده اما درصورت مغایرت 

با برنامه فعلی که مدنظر ســـازمان لیگ اســـت مطمئنا در این صورت استقلالی ها اعتراضاتی را 

مطرح خواهند کرد.

 پاداش ویژه 

بازی دربی همیشـــه یک بازی متفاوت و حســـاس به شمار می رود چراکه هر دو تیم رقیب سنتی 

یکدیگر محسوب می شوند و هر دو برای رضایت دل هواداران خود روی پیروزی در چنین دیداری 

حســـاب ویژه ای باز می کنند، با این حال اتفاقات اخیر مثل نایب قهرمانی پرســـپولیس در لیگ 

قهرمانان آسیا و تبعات و حواشی این دیدار که البته موجبات خوشحالی هواداران رقیب را در پی 

داشته بعضا کار را به جاروجنجال کشیده است، حالا و طبق شنیده های »فرهیختگان« از اردوی 

پرســـپولیس طبق آنچه پیش از این نوشـــتیم این اتفاقات بازیکنان این تیم را به آن واداشته تا در 

این دیدار حســـاس و سنتی برای پیروزی مقابل استقلال انگیزه مضاعفی داشته باشند تا به این 

ترتیب هم ناکامی در آســـیا را برای خود و هواداران شان به دست فراموشی سپرده و ازسوی دیگر 

با این برد پاسخ تبعات بعد از نایب قهرمانی را بدهند.

این درحالی است که استقلالی ها نیز بیکار ننشسته و طبق اعلام احمد مددی به »فرهیختگان«، 

این باشـــگاه نیز برای این دیدار برنامه های متفاوتی داشته که یکی از آنها پیش بینی پاداش ویژه 

برای پیروزی در دربی به شمار می رود. البته با توجه به اینکه طبق قرارداد با کارگزار استقلال آنها 

موظف هستند پاداش های کادرفنی و بازیکنان را درصورت بردها در رقابت های مختلف بدهند، 

مددی نیز روی این حساب و بعد از تعامل و رایزنی با کارگزاری، برای آبی پوشان درصورت پیروزی 

در دربی پاداش ویژه ای را در نظر خواهد گرفت.

 امیدواری به بهبودی مصدومان

از همان روز نخست و با آغاز لیگ در هفته های مختلف، استقلالی ها چند تن از بازیکنان کلیدی 

خود را به همراه نداشـــتند. از هفته اول که به خاطر بســـته بودن پنجره، بازیکنان جدید به بازی با 

مس رفســـنجان نرســـیدند تا هفته های بعد که یکی یکی بازیکنان اصلی مصدوم شده و حالا هم 

ســـه بازیکن کلیدی این تیم یعنی شـــیخ دیاباته، داریوش شجاعیان و محمد نادری همچنان با 

مصدومیت دست وپنجه نرم کرده و به جز دیاباته که احتمالا به بازی بعدی مقابل نماینده سیرجان 

خواهد رســـید، دو بازیکن دیگر یعنی نادری و شجاعیان هم طبق برنامه های کادر پزشکی برای 

دربی آماده می شوند تا به این ترتیب درصورتی که طی روزهای باقی مانده تا بازی با پرسپولیس در 

تمرینات یا بازی با گل گوهر مصدوم جدیدی روی دست محمود فکری نماند، کادرفنی می تواند 

با فراغ بال و دست باز استقلال را برای دیدار حساس دربی پایتخت ارنج کند.

 فعلا حواس ها روی گل گهر

قبل از دربی، اســـتقلال یک بازی حساس دیگر از هفته نهم رقابت های لیگ برتر مقابل گل گهر 

ســـیرجان برگزار خواهد کرد تا بعـــد از این دیدار، در دیدار عقب افتاده از هفته هشـــتم بازی با 

پرسپولیس را برگزار کند. بنابراین در اردوی استقلال با توجه به بازی هفته آینده در سیرجان فعلا 

همه حواس ها معطوف به دیدار با شاگردان قلعه نویی بوده و از آنجایی که سرمربی اسبق استقلال 

هدایت تیم سیرجانی را برعهده دارد این مسابقه برای آبی ها از اهمیت دوچندانی نسبت به سایر 

دیدارهای دیگر برخوردار بوده و آنها از حالا هم قسم شده اند تا بتوانند برای بازی مقابل گل گهر 

با تمام قدرت به میدان رفته و با دست پر به تهران برگردند.

 کری خوانی ممنوع

نکته جالب اینکه هرچقدر پرسپولیســـی ها برای بازی با استقلال به دلایلی که برشمردیم انگیزه 

مضاعفی دارند و حتی کار را به کری خوانی در رسانه ها و فضای مجازی کشانده اند اما در اردوی 

اســـتقلال نســـبت به این دیدار با وضعیت متفاوتی برخورد شده و در آستانه دیدار دربی فعلا در 

اردوی این تیم آرامش برقرار است.

البتـه فضـای آرامـش و دور از حواشـی همیشـگی مرتبـط با این بازی حسـاس نیـز از صحبت های 

سـرمربی ایـن تیـم نشـأت گرفتـه کـه به تازگـی در جمـع بازیکنـان اسـتقلال اعـلام کـرده اسـت 

به هیچ وجـه بـرای دیـدار دربـی و بـازی مقابـل پرسـپولیس کری خوانـی نکننـد و در رسـانه ها یـا 

فضـای مجـازی در ایـن مـورد حرفـی نزننـد و از بازیکنـان اسـتقلال خواسـته تـا اگـر حرفـی دارنـد 

آن را در زمیـن مسـابقه بزننـد و تمـام فکـر و ذکـر و قـدرت خـود را معطـوف به موفقیت اسـتقلال در 

ایـن بـازی حسـاس کننـد. نکتـه جالـب اینکـه او اعـلام کرده اسـت هروقـت بازیکنان ایـن تیم کار 

بزرگـی انجـام دادنـد و توانسـتند یـک جـام را تقدیـم هـواداران کننـد می توانند کـری بخوانند و تا 

آن روز نبایـد ایـن اتفـاق بیفتد.


